

Open Call 2024 - NextUs INTERNATIONAL MEETING AT transeuropa 2024 - making space

WHAT IS THE TRANSEUROPA FESTIVAL?

The *transeuropa festival* is a performing arts festival that takes place every three years. The young European scene is invited here.

The motto of the eleventh edition is: making space.

WHEN?

The festival will take place from 11 to 15 September 2024. The *transeuropa festival* 2024 is now inviting you to an international gathering.

FOR WHOM?

People studying or working in the arts can apply to take part in the festival programme. It is possible to apply from all over Europe.

The programme will last five days.

Your participation includes attending the festival performances.

You will also take part in other programmes such as workshops and talks.

Everyone will have the opportunity to exchange ideas.

Both with international artists and with other students.

The **NextUs festival visit** aims to bring together students from Hildesheim and people from all over Europe.

The NextUs festival visit has never been part of transeuropa before.

It is a premiere that attempts to further anchor the focus on young talent in the festival.

Thus it is strengthening the structures for exchange and promotion of the young scene.





Open Call 2024 - NextUs INTERNATIONAL MEETING AT

transeuropa 2024 - making space

The *NextUs festival visit* is designed to make space for you. True to this year's motto: *making space*.

It makes space for:

- Exchange between artists and young creative talents
- · Connecting artists with very different working methods
- · Conducting discourse with their own expertise
- · Participation and accessibility

We offer all participants of the NextUs festival visit.

- . Free admission to the festival events
- · Participation in a workshop and dialogue formats
- Free accommodation (shared accommodation with other NextUs participants) in the Schlafladen in Hildesheim Ost (https://schlafladen.de/)
- . Travel expenses up to 150,00€
- · Breakfast together

Application

Please apply by 9 August 2024.

Send us a short letter of motivation (maximum 250 words) plus CV to: nextus@transeuropa-festival.de

If you like to send your introduction as an audio or in another format, we would also be very happy to receive it.

If you have any questions, please send us an e-mail to: nextus@transeuropa-festival.de

The selection will be made by the festival head team.

We will give you feedback by 11 August 2024.





Open Call 2024 - NextUs INTERNATIONALES TREFFEN BEIM transeuropa 2024 - making space

WAS IST DAS TRANSEUROPA FESTIVAL?

Das *transeuropa festival* ist ein alle drei Jahre stattfindendes Festival der darstellenden Künste. Hier wird die junge europäische Szene eingeladen.

Das Motto der elften Ausgabe lautet: making space oder auf deutsch: platz machen.

WANN?

Das Festival findet vom 11. bis 15.09.2024 statt. Jetzt läd das *transeuropa festival* 2024 zu einem internationalen Treffen ein.

FÜR WEN?

Menschen, die im Bereich der Künste studieren oder arbeiten, können sich auf eine Teilnahme an dem Festival-Programm bewerben.

Möglich ist eine Bewerbung aus ganz Europa.

Das Programm wird 5 Tage dauern.

Eure Teilnahme beinhaltet den Besuch der Aufführungen des Festivals. Hinzu kommt weiteres Programm, wie Workshops und Gespräche, an denen ihr teilnehmen werdet.

Alle bekommen so die Möglichkeit zum Austausch. Sowohl mit internationalen Künstler*innen, als auch mit anderen Studierenden.

Der **NextUs Festivalbesuch** möchte so Studierende aus Hildesheim und Menschen aus ganz Europa zusammenbringen.

Den **NextUs Festivalbesuch** gab es bisher noch nie im Rahmen des *transeuorpa*. Es ist eine Premiere, die versucht den Fokus auf Nachwuchs weiter im Festival zu verankern. So sollen die Strukturen für Austausch und Förderung der Jungen Szene gestärkt werden.





Open Call 2024 - NextUs INTERNATIONALES TREFFEN BEIM transeuropa 2024 - making space

Der **NextUs Festivalbesuch** soll für euch Raum schaffen. Ganz nach dem diesjährigen Motto: *making space*.

Und zwar für:

- Austausch zwischen Künstler*innen und kreativem Nachwuchs
- · Das Zusammenkommen von Kunstschaffenden mit ganz unterschiedlichen Arbeitsweisen
- · Diskurs mit eigener Expertise zu führen
- · Teilhabe und Zugänglichkeit

Wir bieten für alle Teilnehmer*innen des NextUs Festivalbesuchs:

- Kostenlosen Besuch der Veranstaltungen des Festivals
- Teilnahme an einem Workshop und Gesprächsformaten
- Kostenfreie Unterbringung (gemeinsame Unterkunft mit anderen NextUs Teilnehmer*innen) im Schlafladen in Hildesheim Ost (https://schlafladen.de/)
- . Reisekosten bis 150,00€
- Gemeinsames Frühstück

Bewerbung

Bitte bewerbt euch bis zum **09.08.2024** Schickt uns dafür ein kurzes Motivationsschreiben (maximal 250 Wörter) plus Lebenslauf an: nextus@transeuropa-festival.de

Falls ihr eure Vorstellung als Audio oder in einem anderen Format schicken möchtet, freuen wir uns auch sehr.

Wenn ihr Fragen habt, schickt uns eine E-Mail an: nextus@transeuropa-festival.de

Die Auswahl erfolgt durch das Leitungsteam des Festivals. Wir werden euch bis zum 11.08.2024 eine Rückmeldung geben.

